
Zápis 
z 24. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti 
Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 
 

konaného dne 21. 03. 2024 od 16:00 hod., v zasedací místnosti 9-P1.906 Albrechta z Valdštejna. 
 

 
Přítomni:  dle prezenční listiny 
 
Omluveni: Josef Dlabola, Ing. Richard Nádvorník, Mgr. Petr Poláček, Mgr. Martin Hanousek  

Mgr. Martin Červíček, hejtman Královéhradeckého kraje 
JUDr. Ing. Rudolf Cogan, Ph.D., náměstek hejtmana 
Adam Valenta, člen Rady Královéhradeckého kraje  
Mgr. Ivana Kudrnáčová, vedoucí odboru regionálního rozvoje, grantů a dotací 
Ing. Lucie Rovenská, vedoucí oddělení regionálního rozvoje 
Mgr. et Mgr. Vendula Hájková, ředitelka CIRI 
RNDr. Zita Kučerová, Ph.D., zástupkyně ředitelky CIRI 
 

Neomluveni: Ing. Ivo Muthsam, Zdeněk Křička 
 
Distanční účast: Milan Brandejs 

 
Program: 

1) Úvod – usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, schválení 
distanční účasti, schválení ověřovatele zápisu. 

2) Doporučení a závěrečná zpráva pro optimalizaci sítě autorizovaných osob v Královéhradeckém kraji 
(jeden z klíčových výstupů projektu OP Zaměstnanost Systémové prostředí k prohlubování 
kompetencí – UpSkilling pod Národním pedagogickým institutem ČR). 

3) Různé. 
4) Závěr. 

 
K bodu 1. 
Úvod – usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, schválení 

distanční účasti, schválení ověřovatele zápisu. 

Úvodem všechny přivítal pan předseda Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti Zastupitelstva 

Královéhradeckého kraje PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. 

Pan předseda přivítal přizvané hosty a členy Výboru. Přivítal nového člena Výboru MUDr. Jiřího Veselého. 

Předseda Výboru konstatoval, že Výbor není usnášeníschopný. 

Následně pan předseda představil program 24. jednání Výboru. 

 

K bodu 2. 
Doporučení a závěrečná zpráva pro optimalizaci sítě autorizovaných osob v Královéhradeckém kraji 
(jeden z klíčových výstupů projektu OP Zaměstnanost Systémové prostředí k prohlubování 
kompetencí – UpSkilling pod Národním pedagogickým institutem ČR). 
 
Pan předseda předal slovo Davidu Kalivodovi, který představil projekt UpSkilling a dosažené výstupy. 

Pan Kalivoda zmínil možnou spolupráci s Paktem zaměstnanosti Královéhradeckého kraje. Cílem bude 

především osvěta, udržení a aktualizace dat pro optimalizaci sítě autorizovaných osob a informovanost laické 

i odborné veřejnosti. K tomu bude sloužit i rozdělovník na webu Celoživotní vzdělávání - Zaměstnaný region 

(zamestnanyregion.cz). 

Pan Kalivoda vznesl dotaz, zda by bylo možné zakomponovat do dlouhodobého záměru kraje autorizované 

osoby popř. osvětu na středních školách či v institucích kraje. Případně pro další pokračování projektu a jeho 

aktualizací by šlo využít finančních zdrojů z dotačního programu OP JAK. 

https://www.zamestnanyregion.cz/cs/celozivotni-vzdelavani
https://www.zamestnanyregion.cz/cs/celozivotni-vzdelavani


Poznámka: prezentace je přílohou zápisu. Dokumenty Doporučení pro optimalizaci sítě autorizovaných osob 

v KHK a Zpráva o průběhu a výsledcích optimalizace sítě autorizovaných osob v KHK obdrželi členové 

Výboru spolu s pozvánkou a programem jednání Výboru.  

Diskuze 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – vznesl dotaz, zda má pan Kalivoda srovnání v rámci NPI s ostatními regiony?  
David Kalivoda – KHK byl jedním ze dvou nejlepších krajů v ČR, kromě skvělého týmu byla velká spolupráce 
i v regionu a v zapojených institucích. Proběhla snaha propojovat aktivity a projekty, kde proběhla vzájemná 
spolupráce týkající se proškolování zaměstnanců a výpomoc v rámci celorepublikových dotazníkových 
šetření.  
Mgr. Michal Vejprava – jak bylo prezentováno, zdá se, že šlo především o autorizované osoby ze středního 
školství v kraji. Jaký je hrubý procentuální poměr autorizovaných osob na středních školách vs. firmy? 
David Kalivoda – dost se to mění, při konci projektu bylo to cca 60 % školy, 40 % firmy. Pokud je žádoucí, 
může se optat na NPI, zda by mohli poskytnout aktuální seznam autorizovaných osob. Profesní kvalifikace 
k dohledání zde. 
Mgr. Michal Vejprava – jakým způsobem funguje podpora od Úřadu práce? 
David Kalivoda – jednak jsou celostátní podpory a pak každá krajská pobočka Úřadu práce má své podpory. 
Ohledně NSK v současnosti uhradí ÚP účastníkům rekvalifikační kurz včetně úspěšně složené zkoušky 
z profesní kvalifikace. 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – byla zmíněna skupina 41 osob, která byla v rámci projektu zpracována. Na jaké 
segmenty činností se dotyčné osoby orientovaly? Jaké to byly obory? Dominovala některá oblast? 
David Kalivoda – nejčastěji šlo o obory jako se vyučují na hradecké škole Střední škola profesní přípravy 
(tj. uklízečka, servírka, pomocná síla v kuchyni atd.). Ve většině případech šlo o nízkokvalifikované práce. 
V rámci projektu je bráno jako úspěch zapojení právě těchto oborů, jelikož to využívají především osoby ze 
skupiny označované na Úřadech práce jako ,,nezaměstnatelní“. 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – pokud dominovala oblast spojená s gastronomií, je tento obor žádaný 
celorepublikově nebo jde o specifikum Královéhradeckého kraje? 
David Kalivoda – v některých částech se regiony kopírovaly, ale spíše tím, že šlo o poptávku profesí s nižší 
kvalifikací. V tom to bylo stejné. V regionech se ale lišila poptávka po konkrétních profesích – horské oblasti 
např. více poptávaly průvodce, průmyslové oblasti více poptávaly řidiče, svářeče atp. Navíc profese svářeč 
má svou legislativní úpravu, proto v autorizovaných osobách lze nalézt pouze specifickou profesi jako je 
svářeč plastů. To samé platí u elektrikáře.  
 
K bodu 3. 
Různé. 
Předseda požádal o případné další náměty/témata k diskuzi pro jednání Výboru, které je možné buď 

navrhnout osobně, nebo zaslat na e-mail.  

Bc. Zdeněk Lhota – v návaznosti na předcházející jednání Výboru vznesl dotaz na aktuální stav vzniku 
Královéhradeckého krajského inovačního centra.  
 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – tato oblast spadá pod pana náměstka Pavla Bulíčka, v aktivitách se pokračuje, 
aktuálnější informace nemáme. Nicméně zjistíme aktuální stav a informace poskytneme na dalším jednání 
Výboru.  
 
K bodu 5. 
Závěr. 

Závěrem pan předseda poděkoval všem za účast na 24. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní 
příležitosti. V čase 17:10 hod. jednání ukončil. 
 
25. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti se uskuteční dne 20. 6. 2024, v zasedací 

místnosti sál Jana Letzela N2.906 – sál Zastupitelstva. 

 

 

         PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. 
                předseda výboru 
 

Zápis sepsala: Bc. Klára Stannerová, tajemnice   

https://www.narodnikvalifikace.cz/vyber-kvalifikace/profesni-kvalifikace

